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▪ Wat is de ontwikkeling van het zorgbudget als gevolg van het abonnementstarief dat per 1/1/19 is 
ingegaan?

▪ Op pagina 2 staat: "Uitkering jaarschijf 2019 tekorten jeugdhulp (landelijk € 1 miljard in periode ’19-
’21)". Wat gaat gemeente Gouda met dit geld doen?

▪ Pag 4. Wat is de oorzaak van de vertraging aanbesteding buiten-reclame?
▪ Pag 4. Achterstallig onderhoud sportlocaties. Hoe kan het dat geld dat beschikbaar is voor 

achterstallig onderhoud niet wordt besteed?
▪ Pag 13. Klopt het dat als de bijdrage aan de algemene reserve niet van 3.2 miljoen naar 0.5 miljoen 

was verlaagd, dat het perspectief na 2e begrotingswijziging 2019 dan niet 750.000 positief, maar 2 
miljoen negatief was geweest?

Raadsvoorstel begroting

▪ Programma 1: Goudse Waarden. Dit bedrag is ontoereikend. In de begroting wordt nog wel 
met dit bedrag gewerkt. Wat is nu procedure voor verdere behandeling en heeft het college al 
een verwachting welk bedrag wel toereikend zal zijn?

▪ Programma 3: Mobiliteit. Waar in de begroting kan ik deze voorbereidingskosten 2020 en 
2021 vinden?

▪ Programma 3: Capaciteit Ruimtelijke plannen. Hoe realistisch is het dat deze extra kosten in 
2022 e.v. niet meer nodig zijn?

▪ Kanttekeningen, onttrekken algemene reserves. Waarom wordt groenonderhoud niet uit het 
groenfonds betaald?

▪ Kanttekeningen, versnelde dotatie reserve woningbouw. Staat hier nu dat we nog weer 500k 
extra naar voren trekken? Zo ja, waar vind ik dat dan terug in de begroting? En ik neem aan 
dat hier de kadernota 2020-2023 wordt bedoeld?

▪ Kanttekeningen, Verwerken verwachte boekwinst GR Bedrijvenschap Regio Gouda. Waarom 
wordt dit verwerkt als dotatie aan de algemene reserve en niet gewoon als verwachtte baten 
bij het finaniceel perspectief opgeteld?

▪ Begrijp ik goed dat er voorlopig geen voorstellen komen voor de ontsluiting van 
Westergouwe?

▪ Begrijp ik goed dat er geen voorstellen komen voor MJOP Sport?
▪ In de kader nota staat nog een aantal Toekomstige bestuurlijke vernieuwingen waarvan ik in 

het raadsvoorstel niets terugvind. Wat is daar status van?
• Onderzoek lastenverlichting
• Vernieuwing sociale dienst (projectorganisatie en reintegratie)

▪ In de kader nota is bij toekomstige bestuurlijke vernieuwingen opgenomen dat er voor 
Schuldhulp een Onttrekking reserve sociaal domein zou worden gedaan. In het raadsvoorstel 
(p3) wordt dit bij de lasten verwerkt. Is hier een andere keuze gemaakt? Zo ja, waarom?

Begroting 2020
 

▪ 1.5 miljoen over op BUIG: gaat dit geld ingezet worden om mensen aan het werk te krijgen?
▪ Tekort jeugd ZIN: in 2019 is 1.5 miljoen tekort. In hoeverre is de verwachting dat dit tekort 

structureel zal zijn?
▪ P7:Leefbaarheid en veiligheid kosten ongeveer 9 miljoen. Asl u deze zou scheiden, wat blijft er dan 

over voor veiligheid?
▪ P8: Klopt het dat de schuldenpositie in deze collegeperiode alleen stijgt?
▪ P10: Versterken vestigingsklimaat Gouda. In hoeverre is het komende VCP hierin meegenomen? Er 

wordt gesproken over samenwerking met o.a. Gouda onderneemt, die nu juist klagen niet gehoord te 
zijn.



▪ Pagina 10: afname met 100 voortijdige schoolverlaters in 2020. Hoeveel is dat nu? Is dit aantal een 
vermindering van 100 per jaar, zijn dit absolute cijfers of relatief?

▪ Pagina 10: hier wordt als streven genoemd dat Gouda uit de Top 10 kantorenleegstand dient te 
verdwijnen. Dit wordt in de doelstellingen niet nader toegelicht. Hoe ziet die Top 10 er uit? Op basis 
van hoeveel leegstand? Hoeveel vierkante meters leegstand gaat Gouda voorkomen om daaruit weg te 
blijven, en hoe?

▪ Pagina 11: er wordt een techniekwerkplaats in de Chocoladefabriek genoemd. Is deze werkplaats 
meegenomen in de toekomstige exploitatie van de Chocoladefabriek voor de derde verdieping?

▪ P11: Bidbook om hogescholen te verleiden. Waar is dit bidbook in te zien? En mochten er "subsidies" 
in dit bidbook staan, zijn die dan in de begroting meegenomen?

▪ Pagina 12: Gouda ‘zet in op accountmanagement voor bedrijven’. Wat houdt dit in? Wordt daar 
iemand voor aangenomen? Wat zijn de kosten daarvan?

▪ Pagina 14: de gemeente noemt steevast streefwaarden. Kun u een overzicht aanleveren in hoeverre 
Gouda de vorig jaar genoemde streefwaarden heeft gehaald?

▪ P14. 
3.1.2 / 3.3 Gouda staat op plek 11, de streefwaarde is een plek buiten de top 10. Die waarde 

is dus al gehaald, kan hier niet wat meer ambitie in?
3.1.3 Absoluut en relatief verzuim. Heel mooi dat we weinig absoluut verzuim hebben, tov 

landelijk gemiddelde, maar het relatief verzuim is meer dan het dubbele! van het 
landelijk gemiddelde. Hoe gaan we dit concreet ten goede keren, welk budget is 
hiervoor gereserveerd en wat mogen we per jaar verwachten aan verbetering?

▪ P14. : Volgens Cushman & Wakefield staat Gouda momenteel (augustus 2018) op plaats 8 van 
kantoren leegstand, niet plaats 11 zoals hier genoemd. Welke maatregelen neemt Gouda om uit plaats 
8 te verdwijnen? (Factsheet 2018, Nederland Compleet, Cushman & Wakefield). Met hoeveel 
vierkante meters lege kantoorruimte moet dit aantal dan dalen? Dit streven was ook opgenomen in de 
vorige programmabegroting en niet gehaald. Wat is de gedachte dat dit nu wel gaat lukken?

▪ P14: Het percentage vroegtijdige schoolverlaters is in Gouda gestegen van 1,8% in Gouda (gemeld in 
programmabegroting 2019) naar 2,0 % in 2019 en dient te dalen naar 1,75%. Op basis van welke 
cijfers is een dergelijke daling na te streven?

▪ P14: Absoluut verzuim was volgens de programmabegroting vorig jaar 0,99%. Dat is volgens deze 
programma begroting 1,67%. Het streven is ‘gelijk blijven’. Waarom is het streven niet dat het 
percentage omlaag moet als het klaarblijkelijk is gestegen?

▪ P17: Is Nederland in 2014 voor het grootse deel een aardgasloos land?
▪ P17: Waarom staan hier indicatoren voor het omlaag brengen van restafval genoemd als ‘belangrijkste 

indicatoren’ maar ontbreekt het aan een toelichting op de wijze waarop dit doel wordt bereikt en de 
kosten die dat met zich mee brengt?

▪ P18: Wie betaald oplopende energiekosten voor bijvoorbeeld de chocoladefabriek en de 
garenspinnerij als de gemeente daar duurzaamheidsmaatregelen neemt?

▪ Pagina 18.
3.2.1 / 8. in 2020 start de gemeente met verduurzamen vanhaar gebouwen, o.a. de chocolade 

fabriek. Deze wordt toch momenteel verbouwd? Is dat niet met duurzaamheid in 
gedachten?

3.2.2
7. momenteel 22K bomen in Gouda, streefwaarde is 22K. Weinig ambitieus? waarom moet 

deze waarde niet omhoog?
7. momenteel 2.067.000 m2 groen in Gouda,streefwaarde is 2.067.000m2. Weinig 

ambitieus? waarom moet deze waarde niet omhoog?
7. toename groen is gewenst, excl westergouwe. Daar verdwijnt uiteraard groen. Mogen we 

er dus van uitgaan dat grosso modo gouda steeds mindergroen wordt? Hoe gaan we 
meer groen in Gouda realiseren? er wordt immers steeds meer groen bebouwd.

▪ P19
3.2.3 Restafval. Landelijk gemiddelde 174kg, in gouda al op 169 kilo. Streefwaarde 

is 100kg in 2020. Hoe gaan we deze (bijna) halvering in die korte tijd realiseren? En waarom 



moet Gouda zo extreem veel lager zitten met deze waarde? Zeker gezien de enorme 
kostenstijging, en de grote problematiek rondom afval.

3.2.4.2 Als we zoveel geld overhouden op de begroting afval, waarom dan toch 48€ per 
inwoner verhogen?

▪ P22:  “Met betrekking tot deaanbesteding van de fietsenstalling heeft ProRail gemeld dat deze niet 
geheel zonder risico is” . Op welk risico wordt hier gedoeld?

▪ P22: 3.3.1 Prorail geeft aan risico's te zien t.b.v. het aanbesteden van de fietsenstalling. Waar bestaan 
deze risico's uit? Uitvoeren mobiliteitsplan: in 2020 staan diverse projecten gepland. In hoeverre zijn 
deze getoetst aan het (nog niet goedgekeurde) VCP? Zijn deze plannen al definitief? Kunnen ze nog 
(kosteloos) veranderd worden als blijkt dat ze niet stroken met een nog aan te nemen VCP?

▪ P23: Gouda fietsstad nr. 1; in 2020 staan diverse projecten gepland. In hoeverre zijn deze getoetst aan 
het (nog niet goedgekeurde) VCP? Zijn deze plannen al definitief? Kunnen ze nog (kosteloos) 
veranderd worden als blijkt dat ze niet stroken met een nog aan te nemen VCP?

▪ P27: Hoe realistisch is het dat een investering van bijna 6 miljoen in het VCP in 1 jaar te realiseren is?
▪ P28 , indicatoren openbaar groen. Met hoeveel vierkante meters moet het openbaar groen stijgen?
▪ P29 Waarom huiselijk geweld onder het sociaal domein?
▪ P29 Hoe afname jongeren met jeugdbescherming en jeugdreclassering? Waarom gekozen voor 200?
▪ P29 afname lange bijstandsgerechtigden met 200. P. 34 sociale coöperatie is maar voor tien 

deelnemers. En ook bij Promen worden maar weinig mensen begeleid naar de arbeidsmarkt (30). De 
langdurig bijstandsgerechtigden zijn juist heel moeilijk aan het werk te krijgen. Zijn deze speciale 
maatregelen en de algemene maatregelen dan genoeg om tot die 200 te komen?

▪ P30 Preventie. Tijdens een informatie bijeenkomst met ……… werd besproken dat de effecten van 
preventie niet te meten zijn. En dat preventie niet altijd succesvol is. Hoe kan preventie dan op de 
juiste manier en op de juiste plek worden ingezet ? En waarom gekozen voor de specifieke preventie 
op de gebieden armoede, schulden en positieve gezondheid?

▪ P31: armoede beleid. In de jaarrekening 2018 staat op p 29 : "Medio 2019 wordt op basis van een 
door het Nibud uitgevoerde minima-effectmeting bezien of en zo ja, welke aanpassingen in het 
armoedebeleid moeten worden doorgevoerd. " Wat is de uitkomst hiervan en op welke wijze is dit in 
de begroting verwerkt? Graag ontvangen wij een exemplaar van het Nibud rapport.

▪ P32 Mantelzorg. Hoe worden de mantelzorgers geholpen als zij even vrijaf nodig hebben? En is die 
hulp laagdrempelig? De 5 euro per uur huishoudelijke hulp is steeds minder geworden, van een keer 
per week naar een keer per twee weken. Hoe staat dit in verhouding met de wens om mantelzorgers 
meer ondersteuning te geven?

▪ P32 Gewoon thuis jeugd. Wat zijn de alternatieven van verblijfszorg in de thuissituatie ? Wat doet het 
integrale ambulante team, hoe geven zij ondersteuning?

▪ P33. Jongeren naar de basis GGZ. Wat zijn de wachtlijsten? Zijn die hoger of lager in vergelijking 
met specialistische GGZ?

▪ Pagina 39, 3.5 Kaas: Cheese experience. Moeten we hier nog iets vragen over financiele bijdragen van 
de gemeente? Zeker nu de opening al meerdere keren verplaatst is? Wie dekt de extra kosten, en het 
gemis aan inkomen in die maanden?

▪ Pagina 40, 3.5.1  project zuidelijk stationsgebied. Een nieuw kunstwerk. wat is het budget hiervoor? 
Op welke manier worden de inwoners Gouda meegenomen in de keuze van het kunstwerk? In 
hoeverre is de behoefte aan dit nieuwe kunstwerk gepeilt onder de inwoners van Gouda?

▪ P40: Bezoekers Gouda geven 35,10 uit, streefbedrag wordt 33 euro. Wil de gemeente Gouda dat 
bezoekers gemiddeld per persoon minder gaan uitgeven? Waarom?

▪ P40: De krant maakte melding van vertragingen bij de verbouwing van de derde verdieping. In 
hoeverre is hier in de begroting rekening mee gehouden?

▪ P41. "is de behoefte aan sportaccommodaties voor de komende vijftien jaar in kaart gebracht". Waar 
kunnen we deze informatie vinden?



▪ P43: waarom is het aantal bezoekers aan Gouda als indicator verdwenen? Hoeveel zijn dat er nu en 
wat is het streven?

▪ Pagina 43, 3.5.2. /5 Wat is het huidige percentage leegstand van de winkels, gemeten in 
vloeroppervlak?

▪ P48. Bij een aantal indicatoren is de tekst weggevallen.
▪ P48: Wat is de reden dat Gouda zoveel slechter scoort dan het gemiddelde in NL op de wettelijke 

indicatoren? Welke gemeente heeft dat ook en waar zitten de overeenkomsten?
▪ Pagina 48. 3.6.3, U spreekt over wettelijke indicatoren in de 5 kolomme. Slechts op 1 punt wordt 

gestuurd in het integraal veiligheidsbeleid. Wat is de keuze om niet op de andere 4 te sturen? 
▪ P53: Net als vorig jaar staan hier bij de indicatoren geen streefwaarden genoemd. Externe inhuur staat 

net als vorig jaar ongewijzigd op 3%. Waarom geen streefwaarden?
▪ P64, 4.2.1: is er een berekening gemaakt welke positie Gouda in 2020 gaat innemen in de Vereniging 

Eigen Huis-lijst van duurste gemeentes na doorvoering van genoemde verhoging? Welke positie zal 
Gouda innemen? Gouda moet ‘binnen de top 25’ zakken maar staat nu op de elfde plaats. De kans is 
groot dat Gouda de Top 10 binnenkomst met genoemde verhogingen. Is hier een berekening van 
gemaakt

▪ P66. Waarom gaat de kostendekkendheid van fysieke leefomgeving/omgevingsvergunning en 
Europese dienstenrichtlijn omlaag, terwijl de kostendekkendheid van Algemene dienstverlening juist 
omhoog gaat?

▪ Pagina 66, 4.1.5 Kosten algemene dienstverlening. Het valt op dat alleen de post rijbewijzen 
kostendekkend is. Wat zijn de mogelijkheden om de overige posten ook kostendekkend te krijgen? 
Wat zouden concreet de gevolgen zijn als we dit kostendekkend willen maken?

▪ P69. De meerjarige prognose weerstandsvermogen is ten opzichte van de vorige Programmabegroting 
(2019=2022) met zo'n 6 miljoen afgenomen. Waar is deze 6 miljoen gebleven?

▪ P75. De belasting capaciteit 2020 t/m 2022 is, t.o.v. de raming uit de programmabegroting 2019-2022 
met 7% toegenomen. Wat is daar de oorzaak van?

▪ P75: Deze lijn vertoont een ander beeld dan op pagina 8. Houdt u rekening met een marge?
▪ P80. Opbrengsten Rioolheffing en kosten onderhoud lijken voor 2020 e.v. in balans. Waarom wordt er 

dan toch in 2020 voor 6 miljoen aan de reserve onttrokken? En waarom wordt dit in 2021 voor 4 
miljoen nog een keer gedaan?

▪ P85: Externe inhuur kost 13% van de totale salarislasten. Over welk percentage aan personeel praten 
we dan?

▪ P86, Voorkomen van bezwaarschriften: Wat is het aantal bezwaarschriften dat binnenkwam in de 
afgelopen 5 jaar, per jaar? De doelstelling is maximaal 400 per jaar,  de doelstelling is ook om het 
aantal terug te dringen, echter is uw verwachting dat het aantal bezwaarschriften stabiel blijft. Of de 
doelstelling moet aangepast, of er moeten meer actie ondernomen worden?

▪ P90. Leningenportefeuille. In programmabegroting 2019 werd verwacht dat de leningenportefeuille 
per 1/1/2020 292 miljoen zou zijn. Nu verwachten we 286 miljoen. Waardoor is dit verschil ontstaan?

▪ P90. Leningenportefeuille. Op 1/1/2020 beginnen we met 286 miljoen aan leningen. Daar wordt 14 
miljoen afgelost en 24 miljoen nieuwe leningen afgesloten. Dan kom je op 296 miljoen uit. Daarvan 
wordt 10 miljoen "kort" gefinancieerd. Dan blijft er nog steeds 286 miljoen over. Hoe komt het 
college dan aan een stand van 268 miljoen ultimo 2020?

▪ P93. College heeft aangegeven dat 8.1 miljoen voor Goudse Waarden onvoldoende is. Is het dan niet 
verstandig om hier met een hoger bedrag te rekenen?

▪ P104. De Coöperatieve Parkeerservice U.A. heeft in 2016, 2017 en 2018 nu een negatief resultaat 
behaald. Welk risico loopt Gouda hier en wat doet het college om dit risico in te dammen?

▪ P114: Reserve versnellen woningbouw: Het voorstel van het college is om dotaties naar voren te 
trekken. Toch lees ik hier dat in 2020 uitsluitend ambtenaren worden betaald en dat er dus nog geen 
echte projecten van start gaan. Klopt dit? Waarom is er dan toch sprake van vervroegde dotatie? Wat 
is volgens het college de betekenis van het woord "versnellen"?

▪ P114: abonnementstarief WMO. Effecten worden budget neutraal aangemerkt. Welke gelden zijn 
door het Rijk beschikbaar gesteld? Welke verhogen van de uitgaven wordt in Gouda in 2019 en 2020 
verwacht?
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▪ P129: Reserve versnellen woningbouw en (gebieds)transformatie. In het college akkoord is 
afgesproken dat hier 5.6 miljoen in zou worden gestort. Lees ik hier dat dat nu bijgesteld is naar 4.5 
miljoen? Wat is daar dan de reden van?

▪ P134: Taakveld fysieke bedrijfsinfrastructuur. Waarom loopt dit bedrag zo sterk terug komende jaren?
▪ P135: Baten taakvelden 7.x: deze bedragen lijken niet te kloppen. Of is er een trendbreuk vanaf 2020? 


